
Zápis ze zasedání komise kultury č. 09/2019 dne 20. 11. 2019 konaného od 17 hodin  
v budově ÚMČ Praha 10, místnost č. 113. 
 
Přítomni: Mgr. Veronika Špalková Kuželová, Vlasta Čepičková, Mgr. Pavel Kappel, Ing. Michal Klich, Jan 
Mikulecký, Mgr. Magdalena Paseková, Jan Priester, Mgr. Jitka Rothová, Martin Šmíd, Adéla Žofková 
 
Omluveni: Romana Čekalová   
 
Hosté: Radovan Koutský, Petra Vaňková, Štěpán Zmátlo, Vojtěch Zelenka 
 
 
Program: 
    1. Schválení programu 
    2. Zhodnocení proběhlých kulturních akcí (30 let sametu, Pouť) 
    3. Návrh rozpočtu kulturních akcí na rok 2020 
    4. Program Vánoce 2019 a Tři králové 
    5. Akce 2020 - příprava 
    6. Shrnutí roku 2019  
    7. Různé 
 
 
 

1. Zahájení a schválení programu 
 
Předsedkyně kulturní komise Mgr. Veronika Špalková Kuželová přivítala všechny přítomné členy KK a hosty a 
dala hlasovat o schválení programu. 
 
 
 

2. Zhodnocení proběhlých kulturních akcí  
 

Pouť 
Radovan Koutský - zhodnotil Pouť z hlediska kritiky občanů - umístění pouti, špatný terén. 
Bohužel toto nebylo v kompetenci MČ Praha 22 ani OS Uhříněves, ale pořadatele pouti pana Becka, který 
sám neměl moc místa na výběr.  
 
Ing. Michal Klich - doporučil, aby se prověřilo, zda by se Pouť nemohla navrátit na náměstí Bří Jandusů tak, jak 
tomu bývalo před lety. Slíbil, že se zeptá OSU, zda by příští pouť mohla být pořádána společně s MČ. 
Dále tlumočil prosbu prodejců na vánočních a velikonočních jarmarcích, aby dílničky nenabízely výrobu 
podobného zboží, jaké prodávají drobní prodejci. Také veřejnost netuší, že pouť se vztahuje k svátku Všech 
svatých, kterým je zasvěcen uhříněveský kostel. Mělo by se povědomí obnovit. 

 
 

Pieta k 28. říjnu 
Mgr. Jitka Rothová - vznesla pozitivní ohlasy na kladení věnců u pomníku padlých v říjnu 2019 a po 
připomínce Ing. Klicha, že občané žádají pozdější čas, žádala dobu pokládání zanechat v dopoledních 
hodinách, doba určena především pro žáky ZŠ, aby si připomněli historii. Načež předsedkyně připomněla, že 
loni se komise shodla, že polokulaté výročí by bylo možné protáhnout, anebo pozměnit, aby se akce mohli 
účastnit i občané, kteří v dopoledních hodinách nemohou. 
 



Ing. Michal Klich - v této souvislosti poprosil, aby nebyl Husův park rozkopán v době oslav 75. výročí konce 2. 
světové války v květnu 2020. 
 

30 let sametu 
Mgr. Jitka Rothová - velmi pozitivně ohodnotila všechny akce k 30. výročí Sametové revoluce, a to především 
besedu se senátorem Fischerem a hru Občanský průkaz. Chtěla by tuto akci opakovat každým rokem. V této 
souvislosti předal Ing. Klich všem přítomným brožuru „Sametová revoluce v Uhříněvsi“, kterou vydal k tomuto 
výročí OS Uhříněves. 
  
Mgr. Pavel Kappel - pochválil sobotní akce v Divadle U22, ale měl výhrady ke skladbě písní v repertoáru ZUŠ 
Lyra, kde byly zpívány protichůdné skladby Karla Kryla a Michala Davida. Bylo mu vysvětleno, že ZUŠ dostala 
zadání sestavit program k připomínce 80. - 90. let, které oba autoři reprezentují.  
 
Ing. Michal Klich - upozornil, že výstava k tomuto tématu bude probíhat v muzeu do Vánoc vč. promítání 
dokumentu vzpomínek uhříněveských pamětníků, který byl natočen místostarostou Kateřinou Erbsovou. 
 
 

3. Návrh rozpočtu kulturních akcí na rok 2020 
 

Štěpán Zmátlo - vystoupil na KK a reagoval na první nástřel rozpočtu na kulturní akce na příští rok, ten byl 
upraven: 

Návrh rozpočtu kulturních akcí pro rok 2020 

Akce datum částka 

Městský ples 8.2.2020 150 000 

Velikonoce 4.4.2020 150 000 

Čarodějnice 30.4.2020 100 000 

Den dětí 31.5.2020 250 000 

Bigbít v Uhříněvsi 6.6.2020 350 000 

Výstavy   50 000 

Večer pro seniory (podzim) podzim 2020 150 000 

Advent + Mikuláš            12/2020 350 000 

Koncerty barokní hudby  4x  150 000 

Restaurant Day, Troubení z věže kostela, Den Architektury   

800 000 

Kouzlo světla 1.9.2020 

17. listopad - požadavek ZŠ na každoroční připomínku    

75. výročí konce 2. sv. války   

rezerva   

CELKEM 2 500 000 

 
 
 
MgA. Martin Šmíd – předložil na minulé KK návrh a rozpočet na sérii “Koncertů barokní hudby“. KK se tento 
projekt velice líbil a přislíbila pomoc při realizaci tohoto cyklu. Bude vytvořena užší skupinka z členů KK, která 
bude spolupracovat na tomto projektu. Byla předběžně schválena polovina koncertů. Pro další roky se bude 
uvažovat o rozšíření podle ohlasu. 
 
Mgr. Pavel Kappel dodá RMČ prezentaci akce Kouzlo světla. Ta ho neobdržela. 
 
 
         



4. Program Vánoce 2019 a Tři králové 
 

Program Vánočních svátků byl podrobně předložen na minulé KK. 
 
Radovan Koutský - nechal k nahlédnutí situační plánek „Vánočního jarmarku“ s rozmístěním vánočních 
stánků, podia, kovárny, stanu, a požádal KK o případné návrhy na vylepšení. KK neměla připomínky. 
Informoval o připraveném zázemí pro účinkující ve ŠJ, pro veřejnost je k dispozici veřejné WC.  
 
Mgr. Jitka Rothová - vznesla dotaz týkající se vánočních stromečků pro zdobení 1. třídami. Stromečky budou 
dovezeny 27. 11. 2019 a rozestavěny podél chodníku k jídelně celkem 10 ks. 
 
Mgr. Magdalena Paseková – informovala o 8 skupinách Tříkrálových koledníků. Chce dát dohromady zpívající 
skupinky ze ZŠ. Prosí o zveřejnění informace na Školské komisi. 
 
 
              5.   Akce 2020 - příprava 
 
Městský ples - objednaná kapela i sál. 
Bigbít – předjednány skupiny Hudba Praha, Precedens a 4 místní kapely. 
               
 
   6.   Shrnutí roku 2019  
 
Předsedkyně žádá členy KK, aby na příští setkání 8. 1. 2020 vyhodnotili pozitiva a negativa jednotlivých 
kulturních akcí. Připomínky a podněty nutno zaslat pí Špalkové Kuželové do konce roku 2019.  
 
 
               7.   Různé 

Zlepšení propagace akcí 
Jan Priester považuje informování občanů za nedostatečné, UZ/web/FB nestačí, je třeba plakátovacích ploch. 
Ty ovšem RMČ v minulosti neschválila. 

KK se shodla, že: 
- vývěsky jsou na špatných, málo frekventovaných místech 
- plakáty A4 v nich jsou malé 
- plakáty v nich jsou nepřehledné – stálé plakáty by měly mít pevně dané místo 

 
Jan Mikulecký navrhl vylepovat letáky u dětských hřišť a zastávek. Petra Vaňková za úřad odmítla zakládání 
neschválených výlepových míst a zjistí možnost přemístění vývěsek. 
Jan Mikulecký také navrhuje, ke zlepšení přehlednosti, jednotný grafický vzhled plakátů. Vytvořil by se mustr, 
do kterého by jednotlivé organizace vpisovaly pouze název akce, datum a místo konání. 
 

Knížka pro prvňáčky 
Mgr. Jitka Rothová – přetlumočila návrh pana starosty Zelenky, že knížka pro prvňáčky, které se dětem dávají 
v upomínku na první školní den, by nebyla zakoupena od vydavatelů jako doposud, ale vytvořili bychom svoji 
vlastní Knihu uhříněveských pohádek, kterou by napsaly děti pro děti. Žádá po KK nápady, jak tuto akci 
uchopit. KK se tento nápad velmi líbí, je třeba ale knihu připravit kvalitně, nejdříve tedy na září 2021. Bude 
dobré knihu rozdávat dětem několik let, aby se vyšší prvotní náklady rozložily. KK podpořila tento nápad. 
 

Výstavy v muzeu 
Ing. Michal Klich – rozmyslí výstavy na podzim 2020 a dodá na příští KK 
 



Určení termínů akcí 2020 
KK určila termíny akcí – Velikonoce na sobotu 4. 4. 2020 odpoledne a Den dětí na neděli 31. 5. 2020. 
 
 
Příští KK se koná 8. ledna 2020 v zasedací místnosti ÚMČ Praha 22 č. 113 od 17hodin. 
 
 
SHRNUTÍ ÚKOLŮ: 
 
Všichni  vyhodnotí pozitiva a negativa jednotlivých kulturních akcí za rok 2019 a zašlou 

 do 30. 12. 2019 Mgr. Špalkové Kuželové.  
 
Všichni  do příští KK navrhnou nápady, jakou formou uchopit vytvoření knihy 

 „uhříněveských pohádek“, kterou by napsaly děti pro děti.  
 
Ing. Michal Klich  prověří na OŽPD u pí Zákorové zda je možnost udělat zábor na náměstí Bří 

 Jandusů na Pouť v roce 2020. 
 
Vlasta Čepičková  prověří a bude informovat OŽPD, že je vhodné začátkem května 2020 

 neplánovat výkopové a stavební práce v Husově parku. 
 
Mgr. Magda Paseková  předjedná s panem Fischerem každoroční opakování akce „beseda k výročí 

 Sametové revoluce“.    
 
Petra Vaňková  zjistí možnost přemístění vývěsek. 
 
Jan Mikulecký vytvoří mustr (pro grafický vzhled plakátů) do kterého by jednotlivé organizace 

vpisovaly pouze název akce, datum a místo konání. 
 
Ing. Michal Klich  promyslí téma a navrhne termíny výstav na podzim 2020 a dodá na příští KK. 
    Osloví OSU s nápadem pořádat příští rok uhříněveskou pouť společně s MČ. 
 

Mgr. Veronika Špalková   
Kuželová předloží opětovně do RMČ návrh na umístění plakátovacích ploch,  
 

zveřejnění informací o hledání „Tříkrálových koledníků“ na školské komisi. 
 svolá dílčí skupiny na pomoc při realizaci projektů, 
 
 dodá pro RMČ prezentaci pana P. Kappela akce Kouzlo světla a akci Barokní 

koncerty pana M. Šmída.   
 
Radovan Koutský předloží do rozpočtu předběžnou kalkulaci na knihu „uhříněveských pohádek“ 

děti dětem. 


